
 

Mødeindkaldelse - Referat 
Emne: Fællesbestyrelsen 
 
Dato: onsdag d. 4. dec.  

Tid: 19.00 – 21.30 

Sted: RBU, personalerummet 

Kage:  

 

  

Deltager ved mødet: 

Michael Holm 

Karina Metcalfe 

Lene Johannsen 

Henrik Sams 

Christian Carstensen 

Louise Nielsen 

Tine Svane 

Nicoleta Vulpe 

 

Fraværende:  

Christopher (barsel) 

Randi Carstensen 

Ida Lauritzen 

Pia Blaudzun 

 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 5 min. Loppemarked: Det gik rigtig godt og der blev tjent noget til 
elevrådets kasse ved salg af kage og saftevand. Børnene lærte 
noget om genbrug. De var glade for fremmødet. 
Det blev foreslået at udbrede kendskabet til lignende 
arrangementer fx Let køb (opslagstavle) og Ravsteds Facebook-
side.  
 

Tøjbyttebiks: - er en bod, hvor man kan bytte tøj gratis. Genbrug 
og bærdygtighed er tankegangen bag tiltaget. Biksen kommer 
midt i januar til Ravsted Børneunivers. Den kommer til at være 
her 14 dage. Tøj-størrelserne er mest ca. 8-13 år. Vi havde også 
denne tøj-bytte-biks i 2023, hvor især vores piger fik byttet og 
var interesserede… 
 
Sportsplads: Der skal kigges på fordelingen af sportspladsen til 
de forskellige aldersgrupper – hvem er hvor og hvornår…Der har 
til tider været konflikter. Elevrådet overvejer at købe nye mål og 
net. 
 
Besøg af trivselskonsulenter: 3.-6. kl. har haft besøg af 
legekonsulenter. De har lavet trivselslege med børnene. Børnene 
skulle selv opfinde nye lege og lave regler. Kommunens 
Fælleselevråd, hvor Magnus og Caroline er med, har også 
beskæftiget sig med trivsel, udvikling af lege m.v. 
 
Trivselsjulekalender til eleverne: Kalenderen indeholder forslag 
til, hvordan man skaber god stemning og er ekstra søde ved 
hinanden.  

360 Ravsted børneunivers, 
v/Karina og Michael  

10 min Dagpleje: Dagplejerne er glade for deres arbejde og er meget 
berørt af situationen (fortsat faldende børnetal, især når vi kigger 
ca. ½ år frem…) og forsøger at få det bedste ud af det.  
De har afsluttet emnet skovens dyr. De har lavet 
juledekorationer. I dag har de været til juleafslutning i kirken.  
Der er julefrokost i legestuen den 17. december, hvor 



julemanden kommer. De er med i et forløb med rytmerollinger. 
De afholder juleafslutningskaffe med forældrene inden 
juleferien. 
 
Børnehaven: Personalet er også berørt af det fremtidige, lavere 
børnetal og hvad det kan medføre og får af konsekvenser… Der 
har været afholdt bedsteforældredage i børnehaven. Det kan 
mærkes at der kun er 3 personaler, hvor der tidligere var 4. Der 
er ikke mulighed for at gå fra fx i gymnastiksalen med de børn 
der ikke har besøg. Bedsteforældredagen afholdes med 
værkstedsbesøg, hvilket får stor ros. Der var blandt andet 
mulighed for at klippe, lave juledekoration, havregrynskugler og 
spille spil. 
December-hygge og julegaver fylder en del. Og så er Nissen på 
besøg. Nissen har Ipad med, hvilket er en hjælp for forældrene, 
da de så kan dokumentere Nissens løjer og oplevelser. Børnene 
skal så fremlægge hvad nissen har lavet for de andre børn ud fra 
billederne. 
Børnehaven skal til julehygge i Kindergarten, og så afholdes der 
julefrokost for børnene i børnehaven. Børnehaven skal også med 
i kirken den 20. december. 
Der holdes åbent den 23. december og 2. og 3. januar, med 
meget få børn. 
Der kommer en ny studerende 1. ferbruar.  
 
Skolen: 

Der julehygges også i skolen. Der har været klippe dag. I næste 
uge er der emneuge. Der har været biograftur og nogle børn har 
været til koncert. Fortsat megen variation og fokus på læring og 
oplevelser ude af huset/på forskellig vis… 
Næste torsdag er der julefest med diverse vådt og tørt. Det hele 
afholdes udenfor i år. (hvis vejret virkelig er imod os, så går vi 
indenfor og får det bedste ud af det…) 
Der afholdes indskrivningsmøde i januar. Der bliver tilbudt 
rundvisning. (det er ikke ”Åbent Hus.”) Dem der bliver indskrevet 
bliver indkaldt til et møde mere inden sommerferien, hvor SFO, 
Michael og Britta igen informerer.  

Henv. fra privat dagplejer (mail 
er sendt til jer) 
Karina = kort ”historik” – og 
hvad er personalets holdning… 

10 min Der er tidligere afholdt 4 x åbent hus, hvor der desværre ikke var 
nogen deltagere. 
 
Børnehaven siger ja tak til samarbejde og besøg en fast fredag i 
måneden - fx sidste fredag i måneden. Dette aftales mellem 
børnehaven og de private dagplejere i Ravsted og omegn.  

Inklusionsplanen (tilgangen, 
v/Tine) Michael = kort 
”indflyvning” 
overordnet…(visitering, evt. 
”hjemkaldelse,” og kommende 
”indsats.”) Meget i dette punkt 
er IKKE nyt… 
(se evt. tidligere referater) 

15 min Børnehavebørn skal som udg.punkt starte i almindelig skole.  
 
Der er pt. en specialpædagog med/tilknyttet i børnehaven 6-7 
timer om ugen, disse timer læses samme dag. Vedkommende 
”servicerer” andre steder. Info selvf. givet til forældrene. 
 
Ift. børn/elever vi betaler til som er i et special-tilbud, er der én 
gang årligt revisitering. (typisk i december og januar) Her gir’ 
special-skolen status og anbefaling vedr. fremtiden for barnet. 
Michael; det KAN være at ”hjemkaldelse” bliver aktuelt, især på 
den længere bane/et stykke ude i fremtiden…fordi en elev er på 
en special-skole er det ikke givet at eleven skal være der hele 
skoletiden… 
 



Fjordskolen, Hærvejen, Lyreskov og Kongehøjskolen har special- 
tilbud.  
 

Robustheds-pulje, dagplejen 
(Michael) 

5 min Der afsættes en central robusthedspulje ifm. bl.a. opsigelser, der 
skal søges – ingen garanti for at man imødekommes… 

Bestyrelses-sammensætning, 
pr. næste skoleår (Christian) 

10 min Christian, Randi, Louise og Henrik er på valg i 2025. 
 
Vi sætter punktet på til næste møde, så vi i lidt bedre tid kan 
drøfte, hvem der ønsker at genopstille, samt har god tid til at 
spørge nye om de har lyst. Som altid kommer der også info ud til 
ALLE forældre tilknyttet universet vedr. valg/valgbarhed/regler – 
mere derom til foråret… 
 

Brev til skolebestyrelser 
(mail/info sendt til jer mandag 
d. 25. nov.) – lidt nedslag 
(v/Michael) 

10 min Meget i dette punkt er ikke afklaret, men kort sagt/overordnet er 
der følgende info… 
Der afsættes penge til bøger og materialer. Målene lempes.  
Der er endnu ikke afklaring ift. skolemad.  Næste uge laves der 
en pejling ift. faglokalernes stand, kommunen besøger alle skoler 
for at få et første-overblik. Der er afsat 8 mio. i 2025, 2026, 2027 
i Aabenraa Kommune til at faglokaler. 
Mulighed for karakterer for 6. kl. og 7. kl. Det er op til den 
enkelte skoles leder og skolebestyrelse at beslutte om det skal 
implementeres.  
Understøttende undervisning kan spares op til børn med 
udfordringer i dansk og matematik. En stor del er rettet mod 
udskoling. 

Info vedr. fremtidigt børnetal, 

debat vedr. økonomiske 

konsekvenser og hvad vi kan 

gøre (vi står snart igen i en 

situation a la for ca. 1 år siden, 

hvor vi drøftede fremtidig 

struktur og de forskellige 

muligheder…) Tina er med ved 

dette punkt… 

60 min Punktet er blevet drøftet sidste år og vi er desværre nødt til at 
genbesøge det, da børnetallet fortsat er nedadgående og der er 
ikke udsigt til mange børn i sognet fremadrettet. Der vil fra 
omkring sommerferien være for meget personale til for få børn i 
dagpleje og børnehave. Da der er 6. måneders opsigelse på 
personale skal der træffes beslutninger nu.  
 
For at kunne fortsætte den røde tråd ønsker bestyrelsen, at 
dagplejen nedlægges og der arbejdes videre med en 
småbørnsgruppe i børnehaven.  
 

Eventuelt (kort div./blandet info) 10 min Bestyrelsesmødet i januar flyttes fra torsdag den 16. januar til 

onsdag den 15. januar. 

 

Skolemad: Vedr. det der har ”kørt” i nyhederne…Det hele er 
uafklaret, vi afventer at høre nærmere…nogle skoler udvælges, 
men i praksis hvad/hvordan/økonomi m.v. ved vi intet om… 
 
Skolechefen i Aabenraa Kommune har sagt op og stopper ultimo 
december.  
 
Samtykke ER indhentet ifm. følgende… 
Nicoline, vores sfo-medhjælper, er opsagt. Hun er fortsat 
sygemeldt. Det KAN være hun i afskedigelses-perioden (til og 
med februar) bliver helt eller delvist raskmeldt og dermed skal 
have x-antal timer/vagter i SFO. Jakob Lunderskov er ny tilkalde-
vikar, han har haft nogle vagter i SFO og en god start. 


